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A programot – amit az öt szervezet már 
a nyár folyamán elõkészített – közel 50 
fõ részvételével rendeztük meg. A gyü-
lekezõhelyünk a Somogyszob melletti 
Mocz Tanyán volt. 

A program kezdeteként a házigazda 
nevében László Diána (ügyvezetõ, 
Mocz és Társa Magánerdészet Kft.), a 
Szakosztály részérõl a titkár (jelen be-
számoló szerzõje) köszöntötte a megje-
lenteket. 

A program elsõ elõadója, Szidonya 
István (SM Consulting Kft.), a vegysze-

rezés aktualitásairól, a szükséghelyzeti 
engedélyezésrõl, valamint a kiskultúrás 
engedélyokirat kiterjesztésérõl tartott 
elõadást. 

Ezt követõen felkérte dr. Novák Ró
bertet a NÉBIH Növényvédelmi és Borá-
szati Igazgatóságáról, hogy egy elõadás 
keretében tájékoztassa a megjelenteket 
az aktuális engedélyezési eljárásokról. 

Az elõadásokat követõen kerekasz-
tal-beszélgetések során tovább egyez-
tettünk a vegyszerezés kérdéskörérõl. 
Az egyeztetõ kerekasztal-beszélgetése-

ket követõen munkaebédre került sor, 
ahol Mocz András, a magánerdészet 
tulajdonosa üdvözölte a résztvevõket. 

Az ebédet követõen folytatódtak az 
elõadások az „Inváziós fafajok vissza
szorítása, különös tekintettel a bálvány
fára” – Bálványfa elõfordulások távér
zékelési technológiával és térinformati
kai rendszerekkel történõ felmérése 
címmel. Az elõadás hátterét Szidonya 
István vezette fel. A projekt konzorci-
umban valósult meg, konzorciumi ta-
gok a Mocz és Társa Magánerdészet 
Kft., az SM Consulting Kft., az Enviro-
sense Kft. és a Soproni Egyetem Erdé-
szeti Tudományos Intézete voltak. 

A bevezetõ után az Envirosense Kft. 
munkatársa, Likó Szilárd beszélt a pro-
jekt részleteirõl, a bálványfa légifotóról 
történt meghatározásáról. Majd a Enviro-
sense Kft. másik munkatársa, Szabó Ká
roly a kft. erdészeti témájú feladatairól és 
szolgáltatásairól tartott ismertetést. 

Az elõadásokat követõen terepen 
folytatódott a rendezvény, itt a távérzé-
keléssel beazonosított bálványfa-folto-
kat néztük meg, amelyek vegyszeres 
kezelést kaptak. A kezeléssel érintett 
akác célállományú rész-erdõrészletben 
a kezelést követõen tarvágást, majd 
gyökérsarjaztatást végeztek, amelynek 
hatására az állomány szép, egységes 
akácos képet mutatott. Az erdõrészlet 
másik részén az inváziós bálványfa 
vegyszeres visszaszorítását láttuk, itt is 
biztatóak voltak az eredmények.

A terepi bemutatót követõen ven-
déglátóink bõséges vacsorával vártak 
bennünket, majd a vacsora után kötet-
len baráti beszélgetés következett.

A szakosztályülés második napjának 
kezdetén terepjárókba szálltunk, és 
Czeller Márton erdõmûvelési osztály-
vezetõ vezetésével a KASZÓ Zrt. terü-
letein a cserebogárpajorral vívott küz-
delmüket tekintettük meg. 

Ezeken a területeken is alkalmazzák 
az úgynevezett csöves technológiát, 
amely során kemény lombos célállo-
mányok esetén 4000 db/ha mûanyag 
csövet helyeznek le 30 cm mélységben, 
majd évi 2-3 alkalommal végeznek ön-
tözéseket az erdõfelújítások 4-5 éves 
koráig. 

Jelenleg Mospilan 20 SG acetamiprid 
tartalmú rovarölõ szert használnak 
eredményesen. A már bevált szeren kí-
vül kísérleti célból a Verimark, ciántran-
iliprol tartalmú inszekticidet is kipróbál-
ták, az elõzetes eredmények biztatóak. 

Az Országos Erdészeti Egyesület Erdõvédelmi Szakosztálya, a Mocz és Társa 
Magánerdészet Kft., az SM Consulting Kft., az Envirosense Kft. és a KASZÓ Zrt. 
2023. szeptember 12-13. között tartotta meg közös szakmai rendezvényét So-
mogy vármegye erdõvédelmi aktualitásaival kapcsolatban.

Erdõvédelmi aktualitások Somogyban

Terepi bejárás, a bálványfa vegyszeres kezelésének ismertetése

Csoportkép Szidonya István elõadásán a Mocz Tanyán
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A csöves-öntözéses technológiáról Ba
bics István (Zalaerdõ Zrt.), a technoló-
gia kidolgozója számolt be részletesen. 

A délelõtt folyamán több, pajorral 
károsított erdõrészletet is megtekintet-
tünk, voltak olyan mintagödrök is, 
ahonnan 3-4 pajor került elõ egy m2-

rõl, ami már erõs fertõzöttségnek szá-
mít. Házigazdáink sajnos olyan terüle-
teket is mutattak, ahol a jelentõs pajor-
kár miatt az erdõsítést meg kell 
ismételni.

A délelõtt második felében az éger 
fitoftórás pusztulását tekintettük meg. 

Itt dr. Koltay András mutatta be a meg-
betegedés tüneteit. A KASZÓ Zrt. ré-
szérõl pedig Czeller Márton azt emelte 
ki, hogy hogyan próbálnak védekezni 
a kórokozó ellen. Itt elsõsorban az ele-
gyítést és a nagyobb ültetéskori tõszá-
mot hangsúlyozta ki.

A csapat innen kisvasúttal utazott to-
vább Kaszópusztára, ahol a vendéglá-
tóink ebéddel vártak bennünket. Az 
ebédet követõen megköszöntük ven-
déglátóinknak a két napi ellátást és 
szakmai programokat, majd mindenki 
hazaindult.

Szakosztályunk tartalmas két napot 
töltött el Somogyban, amely során ren-
geteg különbözõ szakmai kihívásról 
esett szó. Köszönjük a szervezõknek és 
a vendéglátóinknak a helyszínt és a 
tartalmas programokat, a Szakosztály 
tagjainak pedig az érdeklõdést és az 
aktív részvételt.

Szöveg és kép:  
dr. Andrési Dániel titkár

OEE Erdõvédelmi Szakosztály

A jelen lévõ 11 öregdiák elmondása 
szerint valamennyi tanáruk és az osz-
tály közel 70%-a elhunyt, akikrõl tiszte-
lettel megemlékeztek. A találkozón 
megjelent az osztály legidõsebb tanuló-
ja, a 95 éves Papp István is. 

Elmesélte, hogy háromszor nyert fel-
vételt az iskolába. Elõször 1949-ben, de 
fél év múlva politikai okokból eltávolí-
tották. 1951-ben ismét jelentkezett, fel-
vették, de ekkor meg katonának hívták 
be. Szakmaszeretetét, elhivatottságát 
jelzi, hogy hosszú évek után, 1961-ben 
ismét felvételt nyert, és harmadszorra 
végül sikeresen befejezte tanulmányait. 

A találkozón megjelentek névsora: 
Botos Dezsõ, Futó József, Kivés Ernõ, 
Lengyel István, Makarész Lehel, Papp 
István, Pálfi Szilveszter, Szél Imre, 
Szûcs Dávid, Takács János, Ujvári Jó
zsef. Valamennyien elhivatott, szakmá-
jukat mélységesen szeretõ szakembe-
rek voltak, akik iskolájukban kiváló 
szakmai ismereteket és katonás fegyel-
met tanultak, emellett olyan emberi tar-

tást kaptak tanáraiktól, ami egész éle-
tükben végigkísérte valamennyiüket.

A beszélgetések során a rengeteg 
emlék, a rég elévült diákcsínyek mellett 
kiváló tanáraikról is számos történetet 
meséltek, amelyek mind alátámasztot-
ták oktatóik kiemelkedõ szakmai kép-
zettségét és mélységes emberségét. A 
találkozó végén Andrésiné dr. Ambrus 
Ildikó tartott egy rövid tájékoztatást az 
iskola jelenérõl, illetve átnyújtotta vala-
mennyi öregdiáknak a díszoklevelet. 

Nyári hétvégéken gyakran vannak 
osztálytalálkozók. Ezen a hétvégén az 
1995-ben végzett erdõmûvelõ-fakiter-
melõ szakmunkás osztály tanulói is ta-
lálkozót tartottak. Az idei tanév érde
kessége, hogy a patinás erdész szakisko
lának ez volt a 140. tanéve. Ezáltal a 
most végzett osztályok 60 éves találko-
zója majd 2083-ban lesz, éppen az is-
kola alapításának 200. évfordulóján.

Szöveg és kép: Andrési Pál  
okl. erdõmérnök

Az 1963-ban végzett erdész-vadász osztály 2023. július 1-én tartotta 60 éves 
osztálytalálkozóját az õsi erdész szakiskolában. Hat évtizede negyvenen végez-
tek, akik Gemenctõl a Mátráig, a Nyírségtõl Zaláig, az ország különbözõ szegle-
teiben teljesítettek szolgálatot. Az osztály tagjai 2002 óta évente találkoznak, 
ami jelzi a jó osztályközösséget. A kerek évfordulókat viszont Ásotthalmon, az 
évszázados szakiskola falai között tartják. 

60 éves találkozó Ásotthalmon

A találkozón megjelent öregdiákok

Pajor elleni védekezés öntözéssel

437Erdészeti Lapok CLVIII. évf. 10. szám (2023. október)




